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BELGISCHE SENAAT

BUITENGEWONE ZITTING 1988

19 JULI 1988

Ontwerp van wet tot toevoeging van
grondgebied van de gemeente Stabroek
aan het grondgebied van de stad Ant-
werpen en tot ruiling van grondgebied
tussen de gemeente Stabroek en de
stad Antwerpen

VERSLAG
NAMENS DE COMMISSIE VOOR DE

BINNENLANDSE AANGELEGENHEDEN
UITGEBRACHT

DOOR DE HEER SUYKERBUYK

De Commissie besprak in haar zitting d.d. 19 juli
dit ontwerp, dat eenparig werd aangenomen door de
Kamer van Volksvertegenwoordigers op 30 juni 11.

Het voorstel ging uit van de heer Van Elewijck,
nadat de verslaggever reeds d.d. 25 februari 1987 een
gelijkaardig voorstel indiende. In de Senaat samen met
de heer De Beul hernam hij het voorstel d.d. 24 maart
1988.

R. A 14451
Aan de werkzaamheden van de Commissie hebben deelgenomen :
1. Vaste leden : de heren Flagothier, voorzitter; De Loor, Donnay.

Lafosse, Luyten, Mouton, Paque, Peetermans, Pinoie, Toussaint,
Vandermarliere, Vanlerberghe en Suykerbuyk, rapporteur.

2. Plaatsvervangers : de heren Declerck en Priëels.

Zie :
Gedr. St. van de Senaat :
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SENAT DE BELGIQUE

SESSION EXTRAORDINAIRE DE 1988

19 JUILLET 1988

Projet de loi réglant le rattachement d'une
partie du territoire de la commune de
Stabroek au territoire de la ville
d'Anvers ainsi que l'échange de
portions de territoire entre la commune
de Stabroek et la ville d'Anvers

RAPPORT
FAIT AU NOM DE LA COMMISSION

DE L'INTERIEUR
PAR M. SUYKERBUYK

Lors de sa réunion du 19 juillet, la Commission a
discuté le présent projet, qui avait été adopté à
l'unanimité par la Chambre des Représentants le
30 juin dernier.

La proposition émanait de M. Van Elewijck, après
que le rapporteur eut déjà déposé une proposition
similaire à la Chambre en date du 25 février 1987.
Conjointement avec M. De Beul, il l'a reprise le
24 mars 1988 au Sénat.

R. A 14451
Ont participé aux travauxdelaCommission:
1. Membres effectifs : MM. Flagothier, président; De Loor, Donnay.

Lafosse, Luyten, Mouton, Paque, Peetermans, Pinoie, Toussaint,
Vandermarliere, Vanlerberghe et Suykerbuyk, rapporteur.

2. Membres suppléants :MM. Declerck et Priëels.

Voir :
Document du Sénat
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De inhoud van het voorstel heeft enerzijds betrek-

king op een toevoeging van 78 ha. aan het grond-
gebied van de stad Antwerpen en een omwisseling
van gronden tussen de gemeenten Stabroek en
Antwerpen, met een batig saldo van de gemeente

Stabroek van ongeveer 8 ha.
Het gaat hier uitsluitend om gronden, gelegen in

het havengebied, waardoor geen overgang van in-
woners van de ene naar de andere gemeente
geschiedt. De operatie zal tot gevolg hebben dat het
administratief beheer, bijvoorbeeld inzake aanvragen
tot bouw- en exploitatievergunningen tot een zelfde
en enige gemeentelijke overheid kan gericht worden.

De commissieleden hadden geen fundamentele op-
merkingen. Of ruiling van grondgebied een wijze is
om de gemeentegrenzen te wijzigen werd betwijfeld,
maar aanvaard. Het eensluidend advies van de Exe-
cutieve is volgens artikel 80 van de bijzondere wet
alleen vereist als het gaat om een beraadslaging in de
Ministerraad over een voorontwerp van wet tot
samenvoeging van gemeenten of een koninklijk
besluit tot samenvoeging van gemeenten, in toepas-
sing van de wet van 23 juli 1971.

In dit geval gaat het om een wetsvoorstel en is
artikel 80 van de bijzondere wet niet van toepassing.
Dit werd trouwens, voor zover als nodig, door de
voorzitter van de Vlaamse Executieve bevestigd op
het ogenblik dat de verslaggever dit voorstel voor
behandeling in de Kamer voorlegde.

In het verlengde van dit dossier en de problematiek
ervan, werd de Minister gevraagd het dossier van de
kleinere grenscorrecties opnieuw ter hand te willen
nemen. Weliswaar zal dit een omvangrijke adminis-
tratieve opgave zijn, maar de schoonheidsfouten van
de grote fusie-operatie van 1977 zijn nog niet alle-
maal weggewerkt.

De Minister zag zowel de noodzaak als de omvang
van dit werk in, reden waarom hij, weliswaar zonder
enthousiasme, toezegde aan het dossier grenscorrec-
ties tebeginnen.

Ter stemming gelegd, werd het ontwerp aange-
nomen met eenparigheid van de 13 aanwezige leden.

Het verslag werd op dezelfde wijze goedgekeurd.

De Rapporteur, De Voorzitter,

H.SUYKERBUYK G. FLAGOTHIER.

Le texte à l'examen vise, d'une part, au rattache-
ment de 78 ha au territoire de la ville d'Anvers et,
d'autre part, à l'échange de portions de territoire
entre les communes de Stabroek et d'Anvers, avec un
gain d'environ 8 ha pour la commune de Stabroek.

Il s'agit, en l'occurrence, exclusivement de terrains
situés dans la zone portuaire, par lesquels aucun
passage d'habitants d'une commune à l'autre n'a lieu.
A la suite de cette opération, la gestion administra-
tive, par exemple en matière de demandes de permis
de bâtir et d'exploitation, pourra être assurée par une
seule et même autorité communale.

Les commissaires n'avaient aucune observation
fondamentale. La thèse selon laquelle l'échange de
portions de territoire est un moyen de modifier les
limites des communes a été mise en doute, mais
acceptée. En vertu de l'article 80 de la loi spéciale
l'avis conforme de l'exécutif n'est requis que s'il
s'agit d'une délibération en Conseil des ministres sur
un avant-projet de loi portant fusion de communes
ou sur un arrêté royal portant fusion de communes
en application de la loi du 23 juillet 1971.

Dans le cas présent, il s'agit d'une proposition de
loi, et l'article 80 de la loi spéciale n'est pas appli-
cable. D'ailleurs, pour autant que ce soit nécessaire,
le président de l'Exécutif flamand l'a confirmé au
moment où le rapporteur a soumis ladite proposi-
tion pour examen à la Chambre.

Dans le prolongement de cette proposition et de la
problématique y afférente, il a été demandé au Minis-
tre de bien vouloir réexaminer le dossier des rectifica-
tions des limites de moindre importance. Certes, cela
constituera une tâche administrative d'envergure,
mais les petites imperfections de la grande opération
de fusion de 1977 n'ont pas encore été toutes
rectifiées.

Le Ministre a compris à la fois la nécessité et
l'ampleur de ce travail, et c'est la raison pour laquelle
il a promis, à la vérité sans enthousiasme, d'entamer
l'examen du dossier des rectifications des limites.

Mis aux voix, le projet a été adopté à l'unanimité
des 13 membres présents.

Le présent rapport a été approuvé par un vote
identique.

Le Rapporteur, Le Président,

H.SUYKERBUYK. G. FLAGOTHIER.
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